

Route Finding

BY GORD CURRIE, ACC PRESIDENT

In September I visited The Alpine Club of Canada's Montreal Section, along with Lawrence White and Isabelle Daigneault. We joined them for their annual BBQ at the Keene Farm in upper New York State. The property was deeded to the Montreal Section in the 1950s and makes a superb home base for exploring the Adirondacks or as they're known for short, the Dacks.

There are 46 peaks higher than 4,000 feet (1,219 metres) in the Dacks, and a select group of people known as 46ers, including Dianne Wadden of the Ottawa Section, have climbed them all. Super-volunteer Luc Massicotte climbed them all in only eight days. That's a pace of six peaks per day for more than a week! Note to self: only climb with Luc in the afternoon, and only if he has already completed a triathlon in the morning. A group of about 16 of us bagged Lower Wolf Jaw one sunny Saturday. For me, that's one down and only 45 more to go.

There is a big, beautiful log cabin at Keene Farm, and two big meadows for camping. Luc and his colleagues have put a lot of effort into upgrading the cabin. It has a new kitchen, new water pump and new outhouses. Solar panels are rumoured to be the next addition—for lighting, not for charging your iPad!

Approximately 50 tents were pitched in the meadow, which means more than 100 people attended the BBQ, including lots of kids and dogs. Their energy was energizing! After dinner we sat around the fire until rain brought the proceedings to an abrupt end.

A few days later I met with Gary Norton in Toronto. He is another one of those perpetual volunteers who has done just about everything in the ACC at one time or another. These days, Gary and a group of his Toronto Section colleagues are planning to give the Bon Echo Hut a major facelift, maybe as soon as next summer.

On the west coast, Jayson Faulkner of the Whistler Section and a large group of others are planning to build three huts on the popular Spearhead Traverse. After seven years of discussions with BC Parks and other stakeholders, they are about to hit a major milestone although there is still lots of work ahead.

My visits with these outstanding, visionary volunteers is a reminder that there is lots of activity across the country. The ACC extends from coast to coast to coast, and there is plenty of good stuff going on out there!

Allons-y!

Recherche d'itinéraire

PAR GORD CURRIE, PRÉSIDENT DU CAC

En septembre, je visitais la section Montréal du Club Alpin du Canada avec Lawrence White et Isabelle Daigneault, pour son barbecue annuel à la propriété de Keene dans l'état de New York. Cédée à la section dans les années 1950, la propriété offre un magnifique port d'attache à l'exploration des Adirondacks ou les « Dacks », comme on les appelle en bref.

Là se trouvent 46 sommets de plus de 4.000 pieds (1.219 mètres), et le club sélect dit « des 46 », incluant Dianne Wadden de la section Ottawa, les a tous franchis. Luc Massicotte, notre superbénévole, les a même tous faits en huit jours. Un rythme de six sommets par jour en à peine plus d'une semaine! Note à moi-même : ne grimper avec Luc qu'en après-midi, et seulement si il a complété un triathlon dans la matinée. Un groupe d'environ 16 d'entre nous s'étant emparé de Lower Wolf Jaw un de ces samedis ensoleillés, je me compte un sommet de fait, et juste 45 de plus à faire.

Il y a un grand et beau refuge en rondins à Keene Farm, et deux grands prés pour camper. Luc et ses collègues ont travaillé

fort pour moderniser le refuge, équipé maintenant d'une cuisine neuve, d'une nouvelle pompe à eau et de nouvelles toilettes extérieures. La rumeur court que des panneaux solaires seraient la prochaine amélioration — pour l'éclairage, pas pour recharger vos iPad!

Environ 50 tentes se dressaient dans le pré, ce qui signifie que plus de 100 personnes participaient au barbecue, avec beaucoup d'enfants et de chiens. Leur énergie égrenait! Après le repas, nous nous sommes assis autour d'un feu jusqu'à ce

que la pluie mette un terme abrupt aux procédures.

J'ai rencontré Gary Norton à Toronto quelques jours après. Voilà un autre de nos bénévoles infatigables qui a mis la main à presque tout au CAC à un moment donné. Avec un groupe de collègues de sa section, il projette ces jours-ci de soumettre le refuge de Bon Echo à un remodelage majeur, peut-être dès l'été prochain.

Sur la côte ouest, Jayson Faulkner de la section Whistler et un groupe élargi planifient de construire trois refuges sur la populaire Spearhead Traverse. Après sept ans de pourparlers entre BC Parks et d'autres intervenants, ils sont sur le point de franchir un seuil important, malgré que beaucoup de travail les attende.

Mes visites à ces bénévoles incomparables et inspirés me rappellent combien il y a de l'activité hors des Rocheuses. Le CAC s'étend d'un océan à l'autre et à un autre encore, et beaucoup de bonnes choses se passent là dehors.

Allons-y!



Corn is roasted over the open fire at the Keene Farm BBQ. PHOTO: JO BERSIER
Du maïs rôti sur le feu au barbecue de Keene Farm.



facebook.com/alpineclubofcanada



twitter.com/alpineclubcan